

ШИФТ АДАПТЕР ARAX

Инструкция по пользованию



ШИФТ адаптер позволяет сдвигать оптическую ось объектива до 11 мм. Кроме того, весь блок адаптера может вращаться на 360 градусов, изменяя направление коррекции. Сдвиг оси объектива позволяет исправлять оптические искажения при съемке архитектуры, ландшафтов, вертикальных и горизонтальных линий и прочее.

Фокусируется на бесконечность независимо от размера матрицы и кроп-фактора. Не имеет оптических линз, поэтому не влияет на фокусное расстояние объектива.

Изготавливается с различными байонетами для камер: Nikon AI, Canon EOS, Canon FD, Minolta Dynax, Minolta MD, Sony A, Pentax K, M42 (Zenit, Practica, etc.), Contax, Yashica, Leica R

Спецификация:

- Крепление объектива: Киев-С (ARAX, Киев-Б, Киев-60, 6С, 88СМ, PENTACON-six, Practisix)
- Сдвиг: плавно от 0 до 11 мм
- Вращение: +/- 360 градусов
- Масса: 125 грамм

1. Установите объектив в байонет адаптера. Чтобы закрепить объектив нужно вращать кольцо 1 по часовой стрелке (если смотреть со стороны объектива).
2. Установите адаптер на цифровую камеру так, как устанавливаете объектив.
3. Чтобы сдвинуть объектив, вращайте кольцо 2.
4. Чтобы повернуть адаптер с объективом по или против часовой стрелки, просто вращайте объектив, установленный на адаптер, в любую сторону. Нажимать ни на какие кнопки не нужно, просто вращайте с небольшим усилием.

Инструкции ARAX на YouTube <http://youtube.com/araxfoto/>



ARAX Inc.

Kiev, Ukraine, 01042

www.araxfoto.com

info@araxfoto.com

ARAX SHIFT ADAPTER

Operations manual



ARAX shift adapter allows you use any ARAX lenses on 35mm digital and classic camera including full-frame DSLR. It gives the 11 mm shifting possibility of lens and 360 degree rotation. The lens which you can use with this adapter should have KIEV-C (Pentacon Six) mount. It is a full range of lenses manufactured by ARSENAL factory (Kiev), Carl Zeiss Jena (Germany), other lenses with PENTACON-six mount. There are no problem with any lenses and infinity focus.

If adapter not shifted, it works as regular adapter ring.

Allows to focus on infinity independently from camera matrix size and crop factor. Has no lens element so it does not affect optical performance.

Available for 35mm type cameras: Nikon AI, Canon EOS, Canon FD, Minolta Dynax, Minolta MD, Sony A, Pentax K, M42 (Zenit, Practica, etc.), Contax, Yashica, Leica R

Specifications:

- Shift: from 0 smoothly up to 11 mm
- Lens rotate: +/- 360°
- Weight: 145 gramm

1. Lens installation. Do it exactly like you do it on camera. When installing the lens, it is necessary that guide pin of the lens gets into slot on the adapter mouth. Then turning the ring 1 clockwise to secure the lens on the mount.
2. To remove the lens turn ring 1 counter-clockwise up to the stop and disconnect the lens from the adapter.
3. To install adapter to camera do it like you install the lens to camera.
4. To shift the lens, rotate the ring 2.
5. To rotate the lens, just rotate the installed lens clockwise or counter-clockwise to any angle. Do it with little force. No any button or pin pushing necessary.

ARAX instructions on YouTube <http://youtube.com/araxfoto/>



ARAX Inc.

Kiev, Ukraine, 01042
www.araxfoto.com
info@araxfoto.com